
Or.0002.9.2018 

PROTOKÓŁ Nr III.2018 

Sesji Rady Gminy Sokoły, która odbyła się w dniu 28 grudnia 2018 r. w godz. 10.10 – 12.30 

w sali widowiskowej Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach 

 

Obradom przewodniczył Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady. Sesja rozpoczęła się 

o godz. 10:10. 

W sesji uczestniczyli radni wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

 

1) Józef Zajkowski – Wójt Gminy; 

2) Irena Bruszewska – Skarbnik Gminy; 

3) Wanda Barbara Idźkowska – Sekretarz Gminy; 

4) Bożena Perkowska – Kierownik Ref. IGKRiP; 

5) Danuta Perkowska – Prezes Banku Spółdzielczego w Sokołach; 

6) Grażyna Antończuk – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach; 

7) Ryszard Sylpaczuk – Prezes Spółdzielni Kółek Rolniczych w Sokołach; 

8) Agnieszka Kurzyna – Dyrektor Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach; 

9) Waldemar Kikolski – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sokołach; 

10) Joanna Krawczuk – p.o. Dyrektora Zespołu Szkół Rolniczych w Krzyżewie; 

11) Andrzej Raciborski – Delegat PIR (Prezes GSW Krzewina). 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

oraz  

sołtysi wg załączonej listy obecności – załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Otwarcia sesji dokonał Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady, który przywitał radnych, 

sołtysów i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności poinformował, że w sesji uczestniczy 

15 radnych. W związku z tym rada gminy może podejmować prawomocne uchwały. Ponadto ogłosił, 

że obrady Rady Gminy Sokoły są nagrywane i udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na 

stronie internetowej Urzędu Gminy, zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samo-

rządzie gminnym. Pełna treść informacji dotyczącej obowiązku informacyjnego wynikającego z art. 

13 RODO znajduje się na stronie BIP-u. Głosowania jawne na sesjach rady odbywają się za pomocą 

urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych. Poinfor-

mował, że porządek obrad dzisiejszej sesji został przekazany radnym. Zapoznał z porządkiem obrad 

i zwrócił się do radnych z zapytaniem, czy mają uwagi lub inne propozycje do proponowanego po-

rządku obrad?  

Radny Marek Czajkowski poinformował, że nie otrzymał informacji o zwołaniu sesji, zarów-

no korespondencyjnie, jak i na pocztę elektroniczną. 

Radna Jadwiga Sieniawska zwróciła uwagę, że takie problemy powinno się zgłaszać przed 

rozpoczęciem sesji. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy zapytał, czy dobrze pan sprawdził skrzynkę pocztową? 

Radny Marek Czajkowski odpowiedział, że tak. 

Barbara Idźkowska Sekretarz Gminy zapytała, czy pozostali radni otrzymali zaproszenia na 

sesję? 

Nikt nie zgłosił uwag, co do nieotrzymania zawiadomienia o zwołaniu sesji. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że wiadomość mogła trafić do 

skrzynki SPAM. 

Wojciech Maleszko pracownik UG powiedział, że dokumenty zostały przekazane na posie-

dzeniu komisji. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy zapytał radnego Marka Czajkowskiego, czy otrzymał zaprosze-

nie wraz z materiałami na posiedzeniu komisji? 

Radny Marek Czajkowski odpowiedział, że dostał, ale bez projektów uchwał. 
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Barbara Idźkowska Sekretarz Gminy oświadczyła, że na komisji przekazaliśmy również pro-

jekty uchwał. 

Radny Marek Czajkowski powiedział, że nie otrzymał dokumentów pocztą. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy wyjaśnił, że zarzuty radnego Maraka Czajkowskiego możemy 

odebrać jako pewną dyskryminację. 

Radny Marek Czajkowski oświadczył, że wszyscy dostali, a ja nie. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy zapytał, czy na komisji były rozdawane zaproszenia na sesję? 

Wojciech Maleszko pracownik UG odpowiedział, że tak. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy zapytał, czy zaproszenie zostało przekazane radnemu Markowi 

Czajkowskiemu? 

Wojciech Maleszko pracownik UG odpowiedział, że tak. 

Radny Marek Czajkowski powiedział, że do każdego radnego było wysłane pocztą. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy oznajmił, że nie wysyłaliśmy zaproszeń, bo je przekazaliśmy. 

Skoro radni otrzymali do ręki zaproszenie wraz z materiałami, to po co je było wysyłać. 

Radny Marek Czajkowski wyjaśnił, że przed dzisiejszą sesją spotkał się z radnym Tomaszem 

Cimaszewskim, który otrzymał materiały i zaproszenie listownie. 

Radny Tomasz Cimaszewski powiedział, że nie był na ostatnim posiedzeniu komisji. 

Wojciech Maleszko pracownik UG poinformował, że w ostatnim posiedzeniu komisji uczest-

niczyło 14 radnych. Na komisji nie było radnego Tomasza Cimaszewskiego. Wszystkim obecnym na 

posiedzeniu radnym zaproszenie wraz z materiałami zostało przekazane do ręki. Radnemu Cimaszew-

skiemu dokumenty zostały wysłane listownie. Pozostałym radnym nie wysłaliśmy dokumentów, gdyż 

otrzymali je na komisji. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy oświadczył, że teraz wszystko jest jasne. 

Radny Marek Czajkowski przeprosił za swoje uwagi.  

Józef Zajkowski Wójt Gminy powiedział, że musimy na bieżąco reagować, aby nie było nie-

zrozumienia. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady powiadomił, że zgodnie z art. 20 ust 1a ustawy 

o samorządzie gminnym zmiany w porządku obrad mogą być wprowadzone bezwzględną większością 

głosów ustawowego składu rady. Po przekazaniu porządku postanowiliśmy go rozszerzyć i wprowa-

dzić projekt uchwały w sprawie zarządzenia wyborów organów wykonawczych sołectw na terenie 

Gminy Sokoły. Wszyscy radni otrzymali ten projekt uchwały na skrzynki poczty elektronicznej. Czy 

są uwagi lub inne propozycje do porządku obrad? 

 Radni nie wnieśli uwag do zaproponowanego porządku obrad. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zarządził głosowanie elektroniczne nad wprowa-

dzeniem proponowanych zmian w porządku obrad. 

 Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady ogłosił, że za wprowadzeniem zmiany do po-

rządku obrad głosowało 15 radnych. Wszyscy opowiedzieli się za przyjęciem porządku obrad. Wykaz 

głosowania imiennego stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Porządek posiedzenia po zmianie: 

 

1. Przyjęcie protokołu z II Sesji Rady Gminy. 

2. Informacja z pracy Wójta w okresie między sesjami. 

3. Podjęcie uchwał w następujących sprawach: 

1) budżetu Gminy Sokoły na 2019 rok; 

2) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sokoły na lata 2019-2024;  

3) zmian w budżecie gminy na 2018 rok; 

4) zmiany statutu gminy Sokoły; 

5) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciw-

działania Narkomanii na 2019 rok; 

6) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia rze-

czowego w postaci produktów żywnościowych oraz świadczenia pieniężnego na zakup posił-

ku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem w zakresie dożywiania 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023; 
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7) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w zakresie do-

żywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych w ramach wieloletniego rzą-

dowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023; 

8) ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc gminy 

w zakresie dożywiania” na lata 2019-2023; 

9) zmiany uchwały określającej wzory formularzy, informacji i deklaracji podatkowych; 

10) zarządzenia wyborów organów wykonawczych sołectw na terenie Gminy Sokoły. 

4. Wolne wnioski i informacje. 

5. Zamknięcie obrad. 

 

Przebieg posiedzenia: 

 

Ad. 1. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał wyciąg z protokołu II Sesji Rady 

Gminy, który stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie wniesiono. 

Rada w formie głosowania jednogłośnie przyjęła protokół II Sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 2. 

 Józef Zajkowski Wójt Gminy przedstawił informację z pracy między sesjami za okres od 

29 listopada 2018 r. do 28 grudnia 2018 r. Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 Do przedłożonej informacji pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Ad. 3. 

1) 

  Irena Bruszewska Skarbnik Gminy poinformowała, że projekt budżetu gminy na 2019 rok 

został przyjęty przez wójta zarządzeniem nr 39.2018 z dnia 15 listopada 2018 r. Następnie przedłożo-

no go radzie gminy oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Białymstoku do zaopiniowania. Pani 

skarbnik odczytała uchwałę nr II-00310-89/18 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Białymstoku z dnia 17 grudnia 2018 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej 

gminy Sokoły na 2019 r., która stanowi załącznik nr 7 do protokołu. Następnie w formie prezentacji 

multimedialnej przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Sokoły na 2019 

rok. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy omówił realizowane inwestycje oraz zadania przewidziane do 

wykonania w 2019 roku, zgodnie z załącznikiem nr 3 do projektu uchwały. 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

gminy Sokoły na 2019 rok  

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania lub uwagi? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poddał głosowaniu imiennemu w/w projekt 

uchwały. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu gminy Sokoły na 2019 rok.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Sokoły na 2019 rok, stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr III/8/2018 

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Sokoły na 2019 rok,  

stanowi załącznik nr 9 do protokołu 

 

Józef Zajkowski Wójt Gminy podziękował radzie gminy za przyjęcie budżetu na 2019 rok. 
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2) 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy poinformowała, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sokoły na lata 2019-2024 został przyjęty przez wójta za-

rządzeniem nr 40.2018 z dnia 15 listopada 2018 r. Następnie przedłożono go radzie gminy oraz Re-

gionalnej Izbie Obrachunkowej w Białymstoku do zaopiniowania. Pani skarbnik odczytała uchwałę nr 

II-00311-89/18 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 

17 grudnia 2018 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Wielolet-

niej Prognozy Finansowej Gminy Sokoły na lata 2019-2024, która stanowi załącznik nr 10 do proto-

kołu. Następnie przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finanso-

wej Gminy Sokoły na lata 2019-2024. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania lub uwagi? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie uchwa-

lenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sokoły na lata 2019-2024. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania lub uwagi? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poddał głosowaniu imiennemu w/w projekt 

uchwały. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sokoły na lata 2019-2024.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Sokoły na lata 2019-2024, stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr III/9/2018 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sokoły na lata 2019-2024,  

stanowi załącznik nr 12 do protokołu 

 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady ogłosił 5 minutową przerwę w posiedzeniu. 

 

3) 

Po przerwie przewodniczący wznowił obrady i  przekazał głos pani skarbnik. 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2018 rok. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania lub uwagi? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie gminy na 2018 rok. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania lub uwagi? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poddał głosowaniu imiennemu w/w projekt 

uchwały. W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którzy jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie 

zmian w budżecie gminy na 2018 rok.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2018 rok, stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr III/10/2018 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok,  

stanowi załącznik nr 14 do protokołu 

 

4) 

Barbara Idźkowska Sekretarz Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany statutu 

gminy Sokoły. 

Na posiedzenie przybyli radni: T. Cimaszewski. M. Czajkowski i K. Szorc. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania lub uwagi? 
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Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 

statutu gminy Sokoły. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania lub uwagi? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poddał głosowaniu imiennemu w/w projekt 

uchwały. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, z czego 14 radnych było „za”, a 1 radny „wstrzy-

mał się” w głosowaniu. 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany statutu gminy So-

koły, stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr III/11/2018 

w sprawie zmiany statutu gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 16 do protokołu 

 

5) 

Janusz Grabowski Przewodniczący GKRPA przedstawił projekt uchwały w sprawie Gminne-

go Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narko-

manii na 2019 rok i zapytał, czy są pytania lub uwagi? 

Franciszek Kurzyna sołtys wsi Perki-Wypychy zapytał, czy temat dopalaczy został ujęty 

w programie? 

Janusz Grabowski Przewodniczący GKRPA odpowiedział, że tak. Dopalacze kwalifikują się 

jako narkomania, z którą również walczymy.  

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie Gmin-

nego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Nar-

komanii na 2019 rok. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania lub uwagi? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poddał głosowaniu imiennemu w/w projekt 

uchwały. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2019 rok.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie Gminnego Programu Pro-

filaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 rok, 

stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr III/12/2018 

w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Prze-

ciwdziałania Narkomanii na 2019 rok, stanowi załącznik nr 18 do protokołu 

 

6) 

Grażyna Antończuk Kierownik OPS przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia zasad 

zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia rzeczowego w postaci pro-

duktów żywnościowych oraz świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób obję-

tych wieloletnim rządowym programem w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2019-2023. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania lub uwagi? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie okre-

ślenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia rzeczowego 

w postaci produktów żywnościowych oraz świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności 

dla osób objętych wieloletnim rządowym programem w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i 

w domu” na lata 2019-2023. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania lub uwagi? 
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Pytań i uwag nie wniesiono. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poddał głosowaniu imiennemu w/w projekt 

uchwały. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie 

określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia rzeczowego 

w postaci produktów żywnościowych oraz świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności 

dla osób objętych wieloletnim rządowym programem w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w 

domu” na lata 2019-2023.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu 

wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych oraz świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wie-

loletnim rządowym programem w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-

2023, stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr III/13/2018 

w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych oraz świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 

żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem w zakresie dożywiania „Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2019-2023, stanowi załącznik nr 20 do protokołu 

 

7) 

Grażyna Antończuk Kierownik OPS przedstawiła projekt uchwały w sprawie podwyższenia 

kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w zakresie dożywiania w formie po-

siłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w do-

mu” na lata 2019-2023. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania lub uwagi? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie pod-

wyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w zakresie dożywiania w 

formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego 

w postaci produktów żywnościowych w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole 

i w domu” na lata 2019-2023. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania lub uwagi? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poddał głosowaniu imiennemu w/w projekt 

uchwały. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w zakresie dożywiania 

w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczo-

wego w postaci produktów żywnościowych w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2019-2023.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w zakresie dożywiania w formie posiłku, 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci pro-

duktów żywnościowych w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” 

na lata 2019-2023, stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr III/14/2018 

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w zakresie 

dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadcze-

nia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych w ramach wieloletniego rządowego programu 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, stanowi załącznik nr 22 do protokołu 
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8) 

Grażyna Antończuk Kierownik OPS przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustanowienia 

wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” 

na lata 2019-2023. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania lub uwagi? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie usta-

nowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie do-

żywiania” na lata 2019-2023. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania lub uwagi? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poddał głosowaniu imiennemu w/w projekt 

uchwały. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie 

ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie 

dożywiania” na lata 2019-2023.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie ustanowienia wieloletnie-

go programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2019-

2023, stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr III/15/2018 

w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc gminy 

w zakresie dożywiania” na lata 2019-2023, stanowi załącznik nr 24 do protokołu 

 

9) 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

określającej wzory formularzy, informacji i deklaracji podatkowych. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania lub uwagi? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały określającej wzory formularzy, informacji i deklaracji podatkowych. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania lub uwagi? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poddał głosowaniu imiennemu w/w projekt 

uchwały. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie 

zmiany uchwały określającej wzory formularzy, informacji i deklaracji podatkowych.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały określa-

jącej wzory formularzy, informacji i deklaracji podatkowych, stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr III/16/2018 

w sprawie zmiany uchwały określającej wzory formularzy, informacji i deklaracji podatkowych,  

stanowi załącznik nr 26 do protokołu 

 

10) 

Barbara Idźkowska Sekretarz Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zarządzenia 

wyborów organów wykonawczych sołectw na terenie Gminy Sokoły. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania lub uwagi? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zarzą-

dzenia wyborów organów wykonawczych sołectw na terenie Gminy Sokoły. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania lub uwagi? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
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Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poddał głosowaniu imiennemu w/w projekt 

uchwały. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie 

zarządzenia wyborów organów wykonawczych sołectw na terenie Gminy Sokoły.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zarządzenia wyborów or-

ganów wykonawczych sołectw na terenie Gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr III/17/2018 

w sprawie zarządzenia wyborów organów wykonawczych sołectw na terenie Gminy Sokoły,  

stanowi załącznik nr 28 do protokołu 

 

Ad. 4. 

1) 

 Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zaapelował do radnego Marka Czajkowskiego, 

aby w przyszłości zgłaszał problemy organizacyjne przed rozpoczęciem sesji, a nie w jej trakcie. 

 Józef Zajkowski Wójt Gminy oświadczył, że wielu wioskach skrzynki pocztowe nie są zamy-

kane i listy mogą być wyjmowane przez niewłaściwe osoby. W przypadku, gdyby wystąpiły takie 

sytuacje proszę nam je wcześniej zgłaszać, a my podejmiemy działania. Przedstawił, że na wskazane 

przez radnych adresy poczty elektronicznej wysyłane są materiały. Chcemy, aby radni mieli pełną 

wiedzę na temat tego, co dzieje się w gminie. 

2) 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady podziękował panu wójtowi, radzie gminy po-

przedniej kadencji i pracownikom urzędu za wykonanie modernizacji ulicy w Nowych Raciborach. 

Poprosił, aby w bieżącej kadencji zrealizować podobne prace na dalszym odcinku. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy odpowiedział, że nie chciałby składać jakichś obietnic. W No-

wych Raciborach wzdłuż torów będzie budowana sieć dróg serwisowych. Na ostatniej sesji temat 

przeprawy przez tory poruszał sołtys wsi Porośl-Kije. Zostało to ujęte w protokole i następnym etapie 

budowy kolei. Obecnie przygotowywana jest dokumentacja na zwiększenie prędkości na linii kolejo-

wej do 200 km/h. W praktyce oznacza to, że nie będzie równoległych przejazdów. Na drodze powia-

towej z Sokół do Nowych Piekut powstanie wiadukt w Nowych Raciborach. Droga serwisowa zosta-

nie wybudowana od Nowych Racibor do Porośli Kije. Całe obecne obciążenie drogi w Nowych Raci-

borach zostanie przeniesione na drogę serwisową. Dalsza część ulicy w Nowych Raciborach wymaga 

remontu, ale w tej chwili mamy bardziej potrzebne inwestycje. 

3) 

 Joanna Krawczuk p.o. Dyrektora ZSR w Krzyżewie poinformowała, że nadal uczy języka 

polskiego i jest bibliotekarzem w ZSR w Krzyżewie. Zapewniła, że szkoła wciąż funkcjonuje i są 

w niej uczniowie, którzy są nagradzani. Są to olimpijczycy i stypendyści. Mamy się pod tym wzglę-

dem całkiem nieźle. Pomimo tego, że grupa nie jest liczna. W minionym czasie w szkole odbyło się 

spotkanie z udziałem pana wójta i przedstawiciela fundacji zajmującej się projektowanie inkubatora 

przedsiębiorczości. Przy okazji dowiedzieliśmy się jakie są założenia i plany tej fundacji. Uzyskaliśmy 

obietnicę współpracy. Na chwilę obecną szkoła nie zamyka się, a fundacja posłuży nam do prze re-

formowania szkoły. Uczniowie otrzymają nową propozycję edukacyjną i lepsze warunki kształcenia 

się w Krzyżewie. Może to się stać na bazie inkubatora i z wykorzystaniem pomysłów, jakie zrodziły 

się po spotkaniu. Więcej informacji będziemy mogli przekazać 13 stycznia. Tego dnia w kościele 

w Sokołach o godz. 12.00 zostanie odprawiona msza w 106 rocznicę powstania szkoły. Wspomnimy 

wtedy panią Stefanię Karpowicz. Tak się składa, że daty jej urodzin i śmierci wiążą się ze styczniem. 

Po nabożeństwie zainteresowane osoby zapraszamy do Zespołu Szkół Rolniczych w Krzyżewie, aby 

zapoznać z naszym pomysłem i zarysem oferty. Na chwilę obecną nic więcej nie można powiedzieć, 

ponieważ trwają rozmowy i ustalenia. Wyprzedzanie oficjalnego stanowiska nie ma sensu.  

 Teresa Dardzińska sołtys wsi Truskolasy Lachy (była nauczycielka ZSR w Krzyżewie) poin-

formowała, że szkoła w Krzyżewie obchodzi 106 rocznicę swego założenia. Bardzo cieszy nas to, że 

przez tyle lat przetrwała. Czasy nie były łatwe ze względu na wojny, okupacje, socjalizmy i kapitali-

zmy. Mało brakowało do tego, aby demokracja zmiotła ją z pola edukacyjnego. W związku z tym 

grupa zaangażowanych osób postanowiła poczynić starania, aby szkoła mogła nadal funkcjonować. 

Zależy nam, aby w szkole uczył się przynajmniej jeden oddział. Byliśmy w tej sprawie u starosty, 
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który obiecał nam, że jeżeli znajdzie się grupa 20 uczniów, to szkoły nie zamknie. W roku szkolnym 

2019/2020 są dwa roczniki absolwentów, szkoły podstawowej i gimnazjum. Jest to jakaś szansa na 

przetrwanie tego trudnego okresu. Poprosiła wszystkich radnych i sołtysów o poprowadzenie kampa-

nii reklamowej szkoły, która zachęci młodzież do nauki w szkole. Myślimy również o powołaniu ja-

kiegoś organu, który zająłby się zbiórką pieniędzy na stypendia dla uczniów. Przed wojną uczelnie 

rolnicze nie cieszyły się zbyt dużym zainteresowaniem. Państwo polskie płaciło znaczące stypendia 

finansowe uczniom. Powinniśmy pójść w tym kierunku i zrobić wszystko, co możemy, aby nie za-

mknąć tej szkoły. 

 Józef Zajkowski Wójt Gminy oświadczył, że na spotkaniu opłatkowym będzie pan starosta. 

Poprosimy go, aby odniósł się do tego wątku. Niemalże na każdej sesji od dwóch kadencji mówimy 

o szkole w Krzyżewie. Jej los jest nam bardzo bliski, stąd też taka troska. Dobrze, że pan starosta zde-

cydował się na złożenie deklaracji o kontynuacji pracy szkoły pod warunkiem zebrania się przynajm-

niej 20 zainteresowanych. Na spotkaniu pojawił się wątek nieco niepokojący, gdyż fundacja która 

powstała celem pomocy szkole jest postrzegana jako zagrożenie. W największym okresie świetności 

szkoły funkcjonowało pięć klas w jednym roczniku. Gdyby powstała tylko jedna klasa, to mogłaby 

ona jednocześnie funkcjonować wraz z innymi działalnościami. Wiele osób może być oburzonych, że 

wójt podejmuje działania w kierunku tworzenia strefy. Strefa nie będzie znajdowała się w gminie X, 

ale właśnie w gminie Sokoły. Stefania Karpowicz 105 lat temu w polu wybudowała szkołę. Na owe 

czasy było to bardzo nowatorskie posunięcie. Dziedziczka osobiście jeździła po wioskach, reklamo-

wała szkołę i zbierała chętnych do nauki. Dzisiejsze czasy są zupełnie inne niż kiedyś. Podziękował 

emerytowanej dyrektor J. Pstrągowskiej i innym osobom za zaangażowanie się w sprawy szkoły. My 

ze swojej strony również chcemy pomóc. Gdyby sprawy podążały w dobrym kierunku, to nie intere-

sowalibyśmy się placówką. Niestety dobrze nie jest. Uczniów jest mało i perspektywy są nieobiecują-

ce. Wspólnie szukamy alternatywnych rozwiązań. Poprosił, aby wyobrazić sobie, co stałoby się, gdy-

by niebyły podejmowane działania i inwestycje w obiekty szkolne. Poprosił o zabranie głosu nauczy-

cieli szkoły w Sokołach w kwestii zainteresowania młodzieży szkoły podstawowej i gimnazjum dalszą 

nauką w ZSR w Krzyżewie. 

 Radna Jadwiga Sieniawska oświadczyła, że jeszcze kilka lat temu zainteresowanie kontynua-

cją nauki w szkole w Krzyżewie było zdecydowanie większe niż obecnie. Decydującym czynnikiem, 

który wpłynął na taką sytuację był dojazd do szkoły. Wcześniej uczniów z Sokół woził do szkoły 

w Krzyżewie „Podlasiak”. Obecnie ten problem dotyczy również mieszkańców Jeńk i Kowalewszczy-

zny. Ze względu na ograniczenie komunikacji publicznej nasi uczniowie zaczęli chętniej wybierać 

szkoły w innych miejscowościach. Jeśli chcemy zacząć cokolwiek naprawiać, to powinniśmy pochylić 

się na wstępie nad tym problemem. Młodzież nie chce już mieszkać w internacie. Uczniów młodszych 

klas na zmianę dowożą rodzice. W starszych klasach uczniowie organizują się sami, albo zakupują 

własne pojazdy. W wielu przypadkach rodzice kupują dzieciom mieszkania w mieście, które później 

posłużą im w dorosłym życiu. Lepiej jest kupić mieszkanie i spłacać kredyt, niż przez wiele lat wy-

najmować mieszkanie i komuś płacić czynsz. Przedstawione argumenty ekonomiczne w dużej mierze 

wpływają na decyzję młodzieży i ich rodziców. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy powiedział, że radna J. Sieniawska ma dużo racji w kwestii do-

wożenia, ale problem jest złożony. Kilka lat temu rada gminy musiała podjąć uchwałę dotyczącą loka-

lizacji przystanków. W wyniku tego na jakiś czas z funkcjonowania na terenie gminy znikła firma 

„Podlasie Express”. Wkrótce zastąpiła ją firma „Plus Bus”, ale przez moment gdy nie było przewoźni-

ka młodzież znalazła inną formę dojazdu do szkoły. Po wznowieniu połączeń przewoźnik nie miał już 

kogo wozić, dlatego zwrócił się do gminy z problemem opłacalności przewozów. Zaproponował, aby 

gmina dopłacała im do rentowności 4-5 tys. zł miesięcznie. W przeciwnym przypadku zlikwidują 

przejazdy na nieopłacalnych trasach. Po przenalizowaniu problemu uznaliśmy, że nie możemy się na 

to zgodzić. Jeszcze kilkanaście lat temu wszyscy dojeżdżali do szkoły autobusami. Obecnie zmienił 

się status materialny społeczeństwa. Młodzież ma własne samochody, a nawet mieszkania. Mamy o 

tyle dobrą sytuację, że młodzież i dorośli mogą przyjechać do Sokół autobusem dowożącym dzieci do 

szkoły. Z Sokół można kontynuować podróż w dowolnym kierunku. Na przykładzie szkoły w Krzy-

żewie da się zauważyć, że kilku uczniów organizuje się i dojeżdża do szkoły jednym samochodem. 

W dzisiejszych czasach posiadanie samochodu nie jest już luksusem. Zdaje sobie z sprawę z podnie-

sionych argumentów, ale nie są one decydujące w tym przypadku. Istotnym problemem, tak naprawdę 

jest demografia. Skoro uczniów jest mało, a szkół dużo, to logicznym jest że młodzież wybiera naukę 
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w miasteczkach i dużych miastach. Wieś zostaje wybrana na końcu. Możemy zastanowić się nad dofi-

nansowaniem dowozów, ale nie jesteśmy w stanie tego zrobić poza terenem gminy. Kiedyś do szkoły 

uczęszczała młodzież z okolic Rutek, Kobylina i Poświętnego. Trudno jest do tego podejść. 27 lat 

temu na terenie gminy było 9 szkół, a dziś są trzy. Dzieci nie rodzi się zbyt dużo. Będą trzy oddziały, 

ale tak naprawdę mogłyby być dwa. Musimy wychodzić w przyszłość i szukać nowych pomysłów. 

W przeciwnym wypadku bezczynność doprowadzi nas do zguby. 

3) 

 Tadeusz Brzozowski sołtys wsi Porośl-Kije poinformował, że rok temu zmarł nasz kolega 

śp. Jan Kikolski wieloletni sołtys wsi Pęzy. Zaproponował, aby uczcić jego pamięć minutą ciszy. 

 Zgromadzeni na sesji powstali i uczcili minutą ciszy śp. Jana Kikolskiego. 

 

Ad. 5. 

 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski podziękował za udział w III sesji i zamknął obra-

dy o godzinie 12:30. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołował: 

Wojciech Maleszko 

        Przewodniczący Rady  

 

Krzysztof Grabowski 

 


